
 

 
 
 

8-II 
MOTIE: Variabele Afvalstoffenheffing en Behoud PMD Inleverpunt 
 
De gemeenteraad van Harderwijk, bijeen in de openbare vergadering van [datum], ter behandeling van 
agendapunt 8 “Ombuigingen en Kadernota”, gehoord de beraadslaging, 
 
Constaterende dat: 

• Het voorstel in de ombuigingen (p7-12) inhoudt om het PMD-inleverpunt te sluiten, waarmee een 
besparing van 60.000 euro wordt beoogd; 

• De kosten en opbrengsten van de afvalstoffenheffing richting de begroting 2025 verder moeten 
worden uitgewerkt en momenteel nog onduidelijk zijn; 

• Er in 2025 een definitieve keuze gemaakt wordt over een herziening van het integrale afvalbeleid, 
dat ingaat in 2026; 

• In de ombuigingen een hogere onttrekking van 200.000 euro uit het BTW-compensatiefonds is 
opgenomen vanaf 2026, wat ruimte biedt in 2025 voor een alternatieve dekking; 

• Inwoners momenteel de bruto kosten van afvalverwerking 100% dekken via de afvalstoffenheffing, 
terwijl de netto kosten voor de gemeente lager zijn door het BTW-compensatiefonds. 

 
Overwegende dat: 

• Het behouden van het PMD-inleverpunt voor inwoners die bewust hun afval scheiden, bijdraagt 
aan duurzaam gedrag en betrokkenheid; 

• Het Nederlandse gemeentelijke afvalbeleid gericht is op het stimuleren van afvalscheiding en het 
verminderen van restafval; 

• Het BTW-compensatiefonds voor gemeenten een middel is om netto kosten effectiever te dekken, 
wat betekent dat de huidige volledige dekking van de bruto kosten door inwoners mogelijk herzien 
kan worden om eerlijker te zijn; 

• Het verschuiven van kosten tussen het vaste en variabele tarief van de afvalstoffenheffing 
mogelijkheden biedt voor meer rechtvaardige en transparante tarieven; 

• Het behouden van het PMD-inleverpunt de mogelijkheid geeft om in 2025, bij de herziening van het 
afvalbeleid, goed onderbouwde keuzes te maken zonder inwoners nu al onnodig te belasten. 

 
Roept het college van B&W op om: 

• Bij de begroting 2025 verschillende tariefstellingen rondom de afvalstoffenheffing te presenteren, 
waarbij ook geschoven kan worden tussen het vastrecht en het variabele tarief; 

• Opties voor te leggen waarin het PMD-inleverpunt behouden blijft tot ingang van het nieuw vast te 
stellen afvalbeleid. 

• De mogelijkheid te onderzoeken om de kosten van het behoud van het PMD-inleverpunt deels te 
dekken door een hogere onttrekking uit het BTW-compensatiefonds in 2025; 

• Te onderzoeken of het eerlijker is om inwoners te laten bijdragen op basis van de netto kosten in 
plaats van de bruto kosten, rekening houdend met de invloed van het BTW-compensatiefonds; 

• De raad deze opties te presenteren zodat een goed geïnformeerde keuze gemaakt kan worden in 
het kader van het integrale afvalbeleid dat in 2025 wordt vastgesteld en vanaf 2026 van kracht 
wordt. 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Tim Smit-Brouwer  Jan van Panhuis  
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